

Contents

المحتويات

Editorial Board 05	هيئة التحرير
Foreword	تقديم

Special Issue:

The concept of mercy: Approaches in Islamic theology

ملف العدد:

مفهوم الرحمة: مقاربات في علم الكلام الإسلامي

Haidar Hobballah 09	حيدر حب الله
Divine Providence in the Mu'tazila's thought: An analytical reading and discussion of the applicative	قاعدة اللطف في التفكير المعتزلي وأتباعه: قراءة تحليلية وكشف لمكامن الضعف التطبيقي
Mohammed Erradi 35	محمد الراضي
The Mercy of God according to the Mu'tazila during the 11th & 12th centuries: Concept, foundations & some modern dimensions	رحمة الله عند متأخري المعتزلة: مفهومها وأسسها وبعض أبعادها الحديثة
Abdelilah Boudib 65	عبد الإله بوديب
The semantic change of mercy and its hermeneutical potential in the classical Islamic theology	التطور الدلالي لمفهوم الرحمة وإمكانه التفسيري في السياق الكلامي الكلاسيكي

Research Papers

دراسات

Yassine Yahyaoui 89	ياسين اليحياوي
<i>Woe unto those who are praying</i> (Q 107: 4): On considering the Qur'an a historical source for the life of Muhammad. Part 1: Islamic exegesis and Historical Context of the Qur'an	«ويل للمصلين» (الماعون 107: 4): في عد القرآن مصدرًا تاريخيًا لكتابة السيرة النبوية. الجزء الأول: التفسير الإسلامية والسياق التاريخي للقرآن

Translations

ترجمات

Mouhanad Khorchide 115	مهند خورشيد
Translation: Hajar El Kamili	ترجمة: هجر الكاملي
The enduring openness of the Qur'an	الانفتاح المستمر للقرآن

Book Reviews

قراءات كتب

Rita Faraj 133	ريتا فرج
Mary in the Qur'an and the Gospels: Biblical Intertextuality. Review of <i>Maryam in the Qur'an from the text to the discourse</i>	مريم في القرآن الكريم والأنجيل: التناص الكتابي ورحلة العبور. قراءة في كتاب السيدة مريم في القرآن الكريم من النص إلى الخطاب
Badr Eljounaidi 137	بدر الجنيدي
The politics of contemporary Islamists by Ridwan Al-Sayyid	سياسات الإسلام المعاصر: مراجعات ومتابعات لرضوان السيد